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                                           C O N C E P T 
 

 
 
Overleg: GGD bestuur, AB 
Notulist(e) Mevrouw L. van der Linden 
Leden van het bestuur: 
 
 

 
 

Leden van directie  

Mevrouw L.L. Hillebregt (Dronten) voorzitter, mevrouw F.T. de Jonge 
(Almere), de heer F. Brouwer (Urk), de heer E.L. van de Beld 
(Zeewolde), de heer R. van Amersfoort (Noordoostpolder) als 

vervanger van de heer W. Jansen 
 

Mevrouw S. Kukenheim (directeur Publieke Gezondheid),  
de heer P. Visser (adjunct-directeur GGD GHOR)de heer G. van Gulick 
(directeur financiën en bedrijfsvoering), de heer H. Bos          
(directiesecretaris GGD) en mevrouw L. van der Linden (verslag).  
 

Afwezig met bericht mevrouw A. Messelink (Lelystad), de heer W. Jansen 
(Noordoostpolder), 

 
Op uitnodiging: 
 
 

 
Gasten: 
 

 
Mevrouw B. Blatter (RIVM) bij agendapunt 3 
De heer B. Riezenbos bij agendapunt 4 
De heer W. Zijlstra (Structuregroep) bij agendapunt 5 

 
- 

 
Datum: 13 maart 2025 
Tijd: 10.00 – 12.30 uur 
Locatie: Lelystad, GGD Flevoland 

 

 
 

1. Opening 
Mevrouw Hillebregt opent de vergadering. 
 
Er wordt besloten agendapunt 3, de presentatie door het RIVM als eerste te behandelen. 
De heer Van de Beld heeft de opmerkingen van mevrouw Messelink ontvangen en zal deze tijdens de 
vergadering inbrengen. 

 
 

1.1 Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
1.2 Ingekomen stukken en mededelingen 
1.2.a Brief oproep aan staatssecretaris verhogen vaccinatiegraad Flevoland 

1.2.b Brief gemeenteraden over oproep staatsecretaris verhogen vaccinatiegraad Flevoland 
Mevrouw Messelink vraagt had deze brief niet ook door de jeugdgezondheidsorganisaties moeten 
worden ondertekend? 
Er wordt aangegeven dat dit een bestuurlijke brief betrof maar dat deze opmerking in het achterhoofd 
wordt gehouden. 
 
1.2.c Memo Monkeypox  

Deze memo wordt ter kennisname naar aanleiding van een bestuurlijke vraag door het bestuur 
aangenomen. 
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Mededelingen 
Overleg inzake dienstverlening 
Mevrouw Kukenheim geeft aan dat zij de bestuursleden graag periodiek wil spreken inzake de 

dienstverlening, in het bijzonder de plustaken. Zij stelt voor om hierover jaarlijks een gesprek in te 
plannen. Bij dit overleg zal ook de heer Visser en voor Almere tevens de heer Herweijer aanwezig zijn. 
Het bestuur stemt hiermee in.  
 
 
1.3 Actualiteitenmemo 
Het bestuur geeft aan de actualiteitenmemo te waarderen. 

 
1.4 Jaarplanning 

Het bestuur neemt kennis van de jaarplanning 
 
 
2. Concept-notulen  
2.1 Concept-notulen 15 januari 2025 

- 
Naar aanleiding van de brief aan de provincie inzake uitstel wordt aangegeven dat deze brief aan de 
provincie is verzonden. Er is ambtelijk vanuit de provincie aangegeven de termijn te verlengen tot  
14 november 2025. 
 
Actiepunten 

- 
 
 

3. Presentatie VTV (RIVM) 
Mevrouw Blatter van het RIVM geeft de presentatie inzake de Volksgezondheid Toekomst Verkenning 
(VTV). Deze verkenning wordt iedere vier jaar gedaan en vormt de basis voor de landelijke nota 
gezondheidsbeleid. 

De presentatie wordt aan het bestuur toegezonden. Actie de heer Bos. 
 
Opmerkingen bij de presentatie: 

➢ Gezien de omvang zou het lonen in te zetten op (het ontwikkelen van een medicijn tegen) 

dementie, privé/arbeids- en sportongevallen (inclusief val- en heupbreuken) en artrose. 

➢ Vraag is hoe belangrijk is gezondheid van ouderen. Door de vergrijzing en het ouder worden 

van de bevolking zal hier meer aandacht voor moeten komen. 

➢ Er wordt gevraagd naar de gezondheidsverschillen, die vermoedelijk zullen stijgen door 

schaarste, maar wat niet zichtbaar is in de prognoses. Mevrouw Blatter geeft aan dat in deze 

VTV is gekeken naar het kwantitatieve verhaal, op basis van opleidingsniveau. In een volgend 

VTV zal waarschijnlijk meer aandacht zijn voor de kwalitatieve duiding. 

➢ Er wordt aangeven dat er meer koppeling moet zijn met de gezondheidsmonitor van de GGD. 

➢ Het bestuur spreekt de wens uit voor een lang(ere) termijn preventiebeleid vanuit de 

landelijke overheid. 

➢ Health in all policies is lastig in Almere onder andere door: 

• De aanwezigheid van veel expats wat extra zorgkosten betekent. 

• Tabakswinkels die naast supermarkten openen, na het verbod op verkoop van tabak in 

supermarkten. 

• Ongelijkheid in wonen. Bijvoorbeeld (goedkope) nieuwbouw naast snelwegen (met slechte 

lucht- en geluidskwaliteit). 

➢ Het bestuur geeft aan dit onderwerp in het najaar meer inhoudelijk te willen bespreken in 

combinatie met het onderwerp ‘gezonde leefomgeving’.  
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4. Bestuurlijke opdracht 
Mevrouw Hillebregt geeft een toelichting. De presentatie is in het DB besproken. De bestuurlijke 

opdracht heeft als insteek om te komen tot een financieel gezonde GGD in het meerjarenperspectief. 
Bestuur en directie hebben besproken om dit proces in drie stappen te doorlopen: uitgangspunten, 
inzicht in inhoud en financiën en op basis hiervan te komen tot keuzes en scenario’s.  
Vandaag worden de eerste inzichten op basis van de analyse door de heer Riezebos toegelicht aan de 
hand van de voorlopige inzichten. 
 
In de analyse is uitgegaan van de collectieve taken/wettelijke taken. Er is geconstateerd dat IZB 

significant onder het minimale niveau is georganiseerd. Er is een tekort van circa 6 fte ondanks de 
inzet van de tijdelijke (landelijke) VIP-gelden. 

Het minimale niveau betekent dat het op onderdelen krap is georganiseerd; er is geen rek meer 
aanwezig. Uitvoering van de taken gebeurt reeds op basis van prioritering. 
 
Conclusies ten opzichte van de uitgangspunten: 

➢ Kwaliteit voldoet net wel/net niet aan de gestelde eisen. 

• De kwaliteit wordt op de meeste thema’s behaald, op korte termijn door prioritering. 

• Binnen meerdere teams continu prioritering waardoor korte termijn voor gaat op lange 

termijn met als gevolg dat lange termijn doelen niet worden gehaald. 

➢ Robuustheid/kwetsbaarheid mag niet toenemen/wordt verminderd 

• Korte termijn: knap maar krap. Ondanks de kwetsbaarheid wordt er geleverd. 

• Lange termijn: afnemend aantrekkelijk als werkgever. 

➢ Toekomstbestendige financiering 

• Let op: een deel van de wettelijke taken kan op niveau worden uitgevoerd dankzij 

landelijke gelden (VIP). Deze steun wordt de komende periode afgebouwd. 

De verdeling inzicht overhead is historisch ontstaan en is inmiddels op onderdelen lastig te herleiden. 
Circa 60% van de overhead wordt betaald uit andere inkomsten dan het collectief. In overleg met de 
controllers van de gemeenten wordt gekeken naar een herijking van deze verdeling. 
De versterking van de bestuursondersteuning is ingezet onder voorbehoud van tijdelijke financiering 

2025. De heer Riezebos geeft aan dat het inzicht nog enige verdieping behoeft. Er zijn geen quick-
wins gevonden waardoor de scenario’s geld gaan kosten. De vraag hierbij is op welk niveau de 
kwaliteit van de werkzaamheden wordt georganiseerd? Het bestuur spreekt hierbij de wens uit: 

➢ Inzicht te krijgen in het minimale niveau en wat het gevolg is als je hierbij aan knoppen gaat 

draaien. 

➢ Inzicht te krijgen in de impact 

➢ Inzicht te krijgen in de samenhang/hoe ziet het pallet eruit? 

➢ Inzicht te krijgen in de financiële component. 

Mevrouw Kukenheim voegt hieraan toe dat bij mogelijke afstoting van een afdeling en deze taak als 
gemeente zelf uit te voeren, de kosten hoger kunnen uitvallen dan de huidige situatie. Zij geeft aan 
dat op basis van de huidige situatie het punt bijna is bereikt waarop zij niet meer kan instaan voor de 
kwaliteit van de dienstverlening. Daarbij geeft zij aan bekend te zijn met de financiële positie waarin 
de gemeenten zich bevinden waardoor zij zich ervan bewust is dat het bestuur zich in een lastig 
parket bevindt. 
 

Het onderwerp wordt ambtelijk zowel met de ambtenaren publieke gezondheid en de controllers van 
de gemeenten verder doorgesproken en komt terug in het volgende overleg van het AB GGD 
Flevoland. 
 
 
Besluit: 

➢ Het bestuur neemt kennis van het voorlopig inzicht zoals verwoord in de presentatie 

➢ Het bestuur neemt kennis van de concept factsheets per gemeente. 
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5. Integraal Huisvestingsplan (IHP) 
De heer Van de Beld geeft een korte toelichting. Hij geeft aan dat de leden van de stuurgroep IHP een 

bezoek hebben gebracht aan de diverse locaties van GGD Flevoland. Op basis hiervan is een schouw 
gedaan van de eigendomslocaties van GGD Flevoland. De bijgevoegde presentatie is besproken met 
de ambtenaren, de leden van de stuurgroep IHP en met het DB GGD Flevoland. 
 
GGD Flevoland heeft 24 panden waarvan het grootste deel wordt gebruikt door JGZ Almere. Van die 
24 panden, zijn er 6 panden in eigendom. 
Vandaag wordt gekeken naar de 3 urgente locaties: Emmeloord, Lelystad en Almere. Hierbij is 

gekeken op basis van functioneel, financieel en juridisch. 

 
Deze drie locaties zijn op basis van drie scenario’s beoordeeld, te weten: noodzaak (scenario A), 
publieksfuncties splitsen (scenario B) en publieksfuncties centraal herhuisvesten (scenario C). 
Ten aanzien van de locatie Noorderwagenstraat is scenario A toegevoegd voor de consistentie maar 
dit scenario is niet voor de hand liggend gezien de staat van het gebouw. 
Opmerkingen van de bestuursleden hierbij: 

➢ Voor de locatie Emmeloord is ’t Vlie een kans. De heer Van Amersfoort stelt voor om deze als 

keuze voor samenwerken en synergie in het toetsingskader mee te nemen. Vanuit de directie 

van GGD Flevoland wordt hierbij opgemerkt dat ten aanzien van de RAV, de zorgverzekeraar 

bepaalt en dat de jeugdgezondheidszorg specifieke eisen ten aanzien van de huisvesting 

heeft. 

➢ Er wordt gevraagd de wensen/ambities op te nemen in scenario’s. De heer Visser reageert 

hierop vanuit de stuurgroep is gekeken om deze zo klein en goedkoop mogelijk te houden, 

omdat dit eerder door het AB als kader is meegegeven. 

➢ Is het mogelijk om de scenario’s uit te werken voordat de ontwerpbegroting gereed is? Vooraf 

is dit afgesproken. De planning is op basis hiervan opgesteld. Vooralsnog ligt dit proces op 

schema. Uitgesproken wordt dat zorgvuldigheid boven snelheid gaat en dat hiervoor aandacht 

blijft in het proces. 

Het bestuur vraagt de verschillende scenario’s verder uit te werken op basis van wat levert dit op ten 
aanzien van de investering en exploitatie. Daarnaast is het verzoek een planning qua doorlooptijd te 
ontvangen waarbij continuering van de dienstverlening is gewaarborgd. In de volgende vergadering 
van het AB vindt vervolgoverleg plaats inzake tijdlijn en scenario’s. 
Mevrouw Kukenheim voegt hieraan toe dat het op dit moment onderhoudswerkzaamheden worden 
uitgesteld waardoor er alleen lapmiddelen worden uitgevoerd bij problemen/defecten. 

 
Besluit: 
Het bestuur neemt kennis van de huisvestingsbeoordeling van de meest urgente eigendomslocatie en 

geeft opdracht de verschillende scenario’s verder uit te werken uitgebreid met een planning qua 
doorlooptijd waarbij continuering van de dienstverlening wordt gewaarborgd. 
 
 
6. Financiering ambulances RAV  

7. Financiering standplaats Zeewolde RAV 
De agendapunten 6 en 7 worden tegelijkertijd behandeld. 
De heer Van de Beld geeft een toelichting. Hij geeft aan dat deze leningen voor rekening van de 
zorgverzekeraar zijn. Echter het AB GGD Flevoland is wel risicodragend voor het geheel van de GGD. 
Het AB is bevoegd deze leningen aan te gaan en de DPG hiervoor te mandateren. 
 

Besluit ten aanzien van de financiering ambulances RAV 
➢ Het bestuur neemt kennis van de planning om in het voorjaar 5 ambulancevoertuigen te 

vervangen en in het najaar 2025 en voorjaar 2026 aanvullend 10 ambulancevoertuigen te 

vervangen. 
➢ Het bestuur mandateert de DPG de leningen bij BNG bank aan te trekken voor de geplande 

vervanging van ambulancevoertuigen. 
  



                                     NOTULEN 

Notulen GGD Bestuur AB 13 maart 2025 Pagina 5 van 6 
 

 
Besluit ten aanzien van de financiering standplaats Zeewolde RAV 

➢ Het bestuur neemt kennis van de noodzaak tot financiering voor de standplaats RAV 

Zeewolde. 

➢ Het bestuur mandateert de DPG tot het aantrekken van een lening voor de standplaats RAV 

Zeewolde. 
 
 
8. Rapport Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd 
Mevrouw Kukenheim geeft een korte toelichting 
De Inspectie heeft aangegeven dat GGD Flevoland onder de minimale norm functioneert en dat dit 

gevaren met zich mee kan brengen. GGD Flevoland maakt efficiënt gebruikt van financiële middelen 
en medewerkers en heeft daarnaast samenwerkingsverbanden met de buurregio’s. De Inspectie is van 

mening dat GGD Flevoland ondanks het minimale niveau goed werk verricht, waarbij zij wel sterk 
leunt op tijdelijke financiering (met name de VIP-gelden). 
 
Besluit: 
Het bestuur neemt kennis van het rapport van het afgelopen inspectiebezoek van de Inspectie 
Gezondheidszorg en Jeugd aan GGD Flevoland. 
 

 
9. Rondvraag 
Openbaarheid stukken 
De heer Van de Beld geeft aan een toetsingskader inzake de openbaarheid van stukken te willen 
bespreken. Hij wil hier richtlijnen voor opstellen en deze toetsen aan de nieuwe WGr. 
Het bestuur besluit dit onderwerp door het DB te laten afhandelen. 

 

 
 
 
Aldus vastgesteld op 23 april 2025 en getekend op @@@ 2025 
 
 

te Lelystad, 
 
 
 
L.L. Hillebregt-de Valk    S. Kukenheim 
voorzitter     secretaris  
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Actielijst behorend bij notulen 13 maart 2025 

Nr 
 

Datum 
overleg 

Omschrijving actie incl. beoogd effect Verantwoordelijk 
uitvoering 

Plandatum 
gereed 

Datum 
gerealiseerd 
 
 

1 04-09-2024 Suïcidepreventie – voorstel ter bespreking  Mevrouw Kukenheim December 2024 01-02-2025 

3 15-01-2025 Versturen uitstelbrief aan Provincie De heer Bos 13 maart 2025 01-02-2025 

4 15-01-2025 Opstellen brief aan Rijk inzake zorgen lage vaccinatiegraad provincie Flevoland 
met verzoek voor financiële middelen 

Mevrouw Kukenheim 13 maart 2025 01-02-2025 

5 15-01-2025 Nagaan bij ambtelijke ondersteuning waarom advisering niet tijdig mogelijk was De heer Bos 13 maart 2025 05-03-2025 

6 15-01-2025 Definitieve rapport IGJ De heer Bos 13 maart 2025 01-02-2025 

      

 
 
 


